
Vraag nr. 34
van 20 november 1995
van de heer KRIS VAN DIJCK

Trefcentrum Op-Weule Sint-Lambrechts-Woluwe  –
Afwerking

Het decreet van 1 juni 1994 tot regeling van de over-
dracht van roerende en onroerende goederen van de
Vlaamse Gemeenschap aan de Vlaamse Gemeen-
schapscommissie (VGC), bepaalt dat uiterlijk op 31
december 1995 de aan de Vlaamse Gemeenschap toe-
behorende goederen die gelegen zijn in het tweetalige
gebied Brussel-Hoofdstad en die gebruikt worden als
lokaal cultureel ontmoetingscentrum, in volle eigen-
dom worden overgedragen aan de VGC in de staat
waarin ze zich bevinden.

Op 16 oktober 1994 werd door minister Hugo Weckx
de eerste steen gelegd van het gemeenschapscentrum
Op-Weule. Op die bijeenkomst verzekerde hij dat het
cultureel gebouw volledig afgewerkt en operationeel
aan de VGC zou worden overgedragen. Thans zijn we
2 maanden van de datum van de overdracht verwijderd
en stellen we vast dat het gemeenschapscentrum maar
half afgewerkt zal zijn op 31 december 1995. De
Vlaamse Gemeenschap beweert over geen kredieten
op de begroting '95 meer te beschikken om de afwer-
kingsfase aan te vangen.

De beheerders van de VZW Op-Weule maken zich op
dit ogenblik terecht zorgen over de toekomst van hun
centrum, meer bepaald wat de financiële consequenties
betreft van de opgelopen vertraging voor de realisering
van het project.

Heeft de minister reeds maatregelen getroffen om de
verdere kosten voor de volledige bouw ten laste te
nemen, en op die wijze de ministeriële beloften van 16
oktober 1994 en de ministeriële verklaring in de
Vlaamse Raad, opgenomen in het commissieverslag
stuk 491, zitting 1993-1994 nr. 2, na te komen ?

Antwoord

Bij het begin van deze legislatuur werd ik geconfron-
teerd met de problematiek die het Vlaams parlements-
lid schetst.

Ik heb mijn diensten reeds in september de opdracht
gegeven alles in het werk te stellen om de nodige kre-
dieten voor de afwerking van dit gebouw te vinden,
zelfs binnen andere sectoren waarvoor ik bevoegd ben.
Helaas tevergeefs.

Het was niet meer mogelijk om voor 1995 een bijkre-
diet aan te vragen, aangezien de voorbereiding rond
het bijblad '95 reeds was afgesloten.

Vanaf 1996 ressorteert dit dossier niet meer onder mijn
bevoegdheid.

Ik heb dit probleem gesignaleerd aan de minister van
Brusselse Aangelegenheden, aan de minister-president
en aan Jos Chabert, collegelid van de Vlaamse
Gemeenschapscommissie (VGC).

Sta mij toe dit dossier even in een ruimer kader te
plaatsen. Bij decreet van 1 juni 1994 tot regeling van de

overdracht van roerende en onroerende goederen van
de Vlaamse Gemeenschap aan de Vlaamse Gemeen-
schapscommissie werd beslist :

– de jaarlijkse dotatie aan de VGC blijvend te verho-
gen met 23,5 miljoen (te indexeren) ten behoeve
van de werkingskosten ;

– een uitrustingssubsidie van maximaal 50 miljoen,
gespreid over een periode van 10 jaar, toe te kennen ;

– maximaal 450 miljoen, gespreid over 10 jaar, voor
infrastructuur te verlenen.

Het mag gezegd dat mijn voorganger, de heer Hugo
Weckx, hier een buitengewone inspanning heeft gele-
verd voor de Vlaamse gemeenschapscentra in Brussel,
door 51,7 % van de voor heel Vlaanderen beschikbare
kredieten te reserveren voor de VGC. In 1995 bedroeg
dit zelfs 65,8 %.

Indien het Vlaams parlementslid tevens weet dat een
aantal faciliteitengemeenten, waar Vlamingen evenmin
kunnen rekenen op de steun van het gemeentebestuur,
noch over een gemeenschapscentrum, noch over enige
personeelsondersteuning kunnen beschikken, dan zal
hij begrijpen dat de Vlaamse Raad heeft ingestemd met
een uitzonderlijke gunst voor de Brusselse Vlamingen.
Dit decreet heeft bovendien geleid tot de opmerking
van de inspecteur van Financiën dat een overdracht om
niet, met daarbij een gewaarborgde uitrustings- en
investeringsenveloppe, niet zo evident werd geacht.

Deze elementen nemen evenwel niet weg dat de ver-
wachtingen voor Op-Weule op heden niet zijn ingelost.
Het was inderdaad de bedoeling dat dit trefcentrum
afgewerkt zou worden overgedragen.

Toch zal het parlementslid het ongetwijfeld met mij
eens zijn dat :

– mijn voorganger alles in het werk heeft gesteld om
de toekomst van de Vlaamse trefcentra in Brussel
veilig te stellen ;

– bouwdossiers van dergelijke omvang uitzonderlijk
binnen de geplande termijn en enveloppe kunnen
worden afgewerkt ;

– ruime maatregelen getroffen werden om de nieuwe
voogdij, de VGC, toe te laten deze opdracht vanaf 1
januari 1996 te behartigen.

Op 8 november 1995 deelde Jos Chabert, collegelid van
de Vlaamse Gemeenschapscommissie, mij schriftelijk
mee dat hij aan het college van de VGC zal voorstellen
om deze afwerking te financieren in het kader van de
VGC-begroting.


